
P r o t o k ó ł   Nr XVII /2012

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu  15 lutego 2012 r. odbytej w sali Domu Ludowego 
w Zarszynie.

Początek sesji godz. 12.20 zakończenie – godz. 14.55

Radni obecni:

1.Konieczny Janusz
            2.Dębski Janusz

3. Niemiec Wojciech 
4. Bałut Krzysztof
5.Burczyk Stanisław 
6. Gierad Alfreda
7. Malik Adam 
8. Małek Janusz 
9. Mindur Andrzej 
10. Szajna Anna
11. Trygar Krystyna 
12. Tutak Piotr
13 Węgrzyn Maria
14. Stączek Jerzy 

Radni nieobecni :

1. Zygmunt Ołowiańczyk 

Ponadto w sesji uczestniczyli :

- Wójt Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Betlej
- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn - Pan Zbigniew Dec
- Sekretarz Gminy Zarszyn - Pan Andrzej Piotrowski
- Skarbnik Gminy - Pani Ryszarda Mikołajek
- Radca Prawny - Pani Agata Kustra Frączek
- Radna Rady Powiatu Sanockiego - Pani Grażyna Borek
- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy
- Dyrektorzy Szkół Podstawowych i Gimnazjów na terenie Gminy Zarszyn, 
- Nauczyciele ze Szkoły Podstawowej z Bażanówki i Nowosielec 
- Sołtysi
- liczna grupa osób reprezentujących  Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Bażanówce  
   i w Nowosielcach oraz  mieszkańcy Bażanówki  i Nowosielec.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji
    uchwał Rady Gminy.
6.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Bażanówce.
8.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  
    w Nowosielcach.
9.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Wychowania  Przedszkolnego  
   przy Szkole Podstawowej w Bażanówce.
10.Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolneg  
    przy Szkole Podstawowej w Jaćmierzu.
11.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Wychowania  Przedszkolnego  
    przy Szkole Podstawowej w Nowosielcach.
12.Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego 
    przy Szkole Podstawowej w Odrzechowej.
13.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Wychowania  Przedszkolnego  
    przy Szkole Podstawowej w Zarszynie.
14.Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi
    Słowacji.
15. Wolne wnioski i zapytania.
16.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
17.Zakończenie sesji.

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny   na  wniosek Wójta zaproponował 
włączenie   do  porządku  obrad  dodatkowego  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
finansowej dla Powiatu Sanockiego / projekt uchwały wpłynął do obsługi rady gminy w terminie 
powyżej 7 dni przed sesją/.
Innych  propozycji  zmian  w  porządku  obrad  nie  wniesiono.  

     
Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje radnych.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami, w tym z realizacji
    uchwał Rady Gminy.
6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego.
7.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Bażanówce.
9.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  
    w Nowosielcach.
10.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Wychowania  Przedszkolnego  
   przy Szkole Podstawowej w Bażanówce.
11.Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolneg   
    przy Szkole Podstawowej w Jaćmierzu.
12.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Wychowania  Przedszkolnego  
    przy Szkole Podstawowej w Nowosielcach.
13.Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego 
    przy Szkole Podstawowej w Odrzechowej.
14.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  Zespołu  Wychowania  Przedszkolnego  
    przy Szkole Podstawowej w Zarszynie.
15.Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi
    Słowacji.
16. Wolne wnioski i zapytania.
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17.Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania.
18.Zakończenie sesji.

Ad. 3. Nie wniesiono uwag i propozycji zmian do protokołu  z poprzedniej  sesji Rady Gminy.

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono.

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami , a także
z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności poszczególnych 
referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu.

Nad złożonymi sprawozdaniami  nie zabierano głosu w dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  stwierdził,  iż  Rada  Gminy  powyższe 
sprawozdania przyjęła.

Ad. 6. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Sanockiego.

- Radni otrzymali  projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stwierdzającym, iż  w nawiązaniu  do 
umowy partnerskiej  z  dnia  4  października  2011 r.  w sprawie  wspólnej  realizacji   projektu  pn. 
"Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  2207R  Pisarowce-Nowotaniec"  w  ramach  Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych -Etap II  Bezpieczeństwo-Dostępność-  Rozwój",  istnieje 
konieczność podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 50 000,00 zł dla 
Powiatu  Sanockiego.  W/w  projekt  został  zakwalifikowany  do  dofinansowania  w  2012  r. 
Przebudowa tego  odcinka  drogi  obejmuje  drogę  biegnącą  przez  sołectwo  Pielnia.  Szacunkowa 
wartość inwestycji wynosi 5,6 mln zł, w czego wkład własny Powiatu Sanockiego to kwota 
4,6 mln zł. 

-  Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i  Gospodarki  Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,że omawiany projekt uchwały był przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji w dniu  
8 lutego 2012 r. i został pozytywnie zaopiniowany. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Sanockiego.  Uchwała  podjęta  została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 7.  W siódmym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmian 
w uchwale budżetowej na 2012 rok. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan Adam Malik 
oznajmił,  że  przedmiotowy  projekt  uchwały  był  omawiany  przez  Panią  Skarbnik  Gminy  na 
posiedzeniu Komisji  w dniu 8 lutego 2012 r.  i  po przeprowadzonej  dyskusji  został  pozytywnie 
zaopiniowany. 

Innych  głosów w dyskusji nie zabierano.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  
w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2012 rok. Uchwała podjęta została jednomyślnie. 
W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad.  8-9.  Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Janusz  Konieczny  otworzył  dyskusję  nad  dwoma 
merytorycznie  powiązanymi projektami uchwał:
 - w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Bażanówce;
 - w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Nowosielcach.

Radni otrzymali projekty uchwał wraz z n/w. uzasadnieniami, nad którymi trwała dyskusja 
w ramach posiedzeń Komisji Polityki Społecznej, kilkakrotnych spotkań Wójta , dyrektorów szkół, 
radnych, rad rodziców, nauczycieli oraz mieszkańców Bażanówki i Nowosielec.

UZASADNIENIE  do  projektu  uchwały  Rady  Gminy  Zarszyn  w  sprawie  zamiaru 
przekształcenia samodzielnej Szkoły Podstawowej w Bażanówce poprzez likwidację w Szkołę 
Filialną w Bażanówce podporządkowaną organizacyjnie Szkole Podstawowej w Jaćmierzu.
Uzasadnienie prawne:
Zgodnie  z  art.  59  ust.  1  i  6  ustawy z  dnia  7  września  1991  r.  o  systemie  oświaty (  Dz.  U.  
z  2004 r.  Nr  256,  poz.  2572 z  późniejszymi  zmianami  )  przepisy dotyczące  likwidacji  szkoły 
publicznej zawarte w ust. 1-5 art. 59 stosuje się odpowiednio w przypadku przekształcenia szkoły.  
Zgodnie  z  powyższym  szkoła  publiczna  może  być  przekształcona  przez  organ   prowadzący  z 
końcem roku  szkolnego,  po  zapewnieniu  przez  ten  organ  uczniom możliwości  kontynuowania 
nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Organ prowadzący zobowiązany jest najpóźniej 
na  6  miesięcy  przed  terminem przekształcenia  zawiadomić  o  zamiarze  przekształcenia  szkoły: 
rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty.Szkoła może zostać przekształcona po zasięgnięciu 
opinii organu sprawującego nadzór pedagogiczny.
Ustawa  o  systemie  oświaty  nie  zawiera  definicji  przekształcenia,  to  niewątpliwie  stosując 
wykładnię  celowościową,  można  uznać,  że  z  przekształceniem  placówki,  o  którym  mowa  
w rat. 59 ust. 6 ustawy, mamy do czynienia wówczas gdy zaistniała taka zmiana organizacyjna, 
która doprowadziła do rozszerzenia, zawężenia lub wprowadzenia nowego zakresu edukacji danej 
placówki, przy eliminacji częściowej lub całkowitej dotychczasowego zakresu edukacji.
Uzasadnienie faktyczne:
Szkoła Podstawowa w Bażanówce liczy obecnie 6 oddziałów i 2 oddziały przedszkolne, które liczą 
odpowiednio 15 i 14 wychowanków.  Do Szkoły uczęszcza łącznie 80 uczniów. 
Szkoła  nie  posiada  sali  gimnastycznej,  dlatego  zajęcia  z  wychowania  fizycznego  odbywają  na 
korytarzu. 

Po przekształceniu Szkoły Podstawowej w Bażanówce w Filię 0-III, uczniowie klas IV - VI będą 
kontynuować naukę w sąsiedniej Szkole Podstawowej w Jaćmierzu, oddalonej od Bażanówki 
ok. 3-4 km. Gmina zapewnia uczniom bezpłatny transport i opiekę w czasie dowożenia do Szkoły 
Podstawowej w Jaćmierzu. Jest to relatywnie krótka trasa, co ma istotny wpływ na stosunkowo 
małe niedogodności związane z dowozem, jak i ponoszone z tego tytułu koszty. Szkoła w Jaćmierzu 
posiada lepsze zaplecze, ponieważ w szkole funkcjonuje sala gimnastyczna o pow. 200m2, kuchnia 
ze stołówką, szerokie, przestronne korytarze i schody a także wystarczającą liczbę sal lekcyjnych, 
w których jeszcze 10 lat temu uczyło się 156 uczniów. 

Prognozy  demograficzne  dla  Szkoły  Podstawowej  w  Bażanówce  pokazują,  że  w  roku 
szkolnym 2012/2013 liczba uczniów wyniesie 79, a w następnych latach 2013/2014 do 2015/2016 
liczba uczniów będzie utrzymywać na poziomie 83-84. Natomiast już w roku następnym 2016/2017 
liczba  uczniów  spadnie  do  74.  Na  tą  sytuację  demograficzną  
w  najbliższych  latach  ma  wpływ  liczba  urodzeń  w  latach  2005  i  2006  /obecnie  oddział  
przedszkolny/.  W  następnych  latach  liczba  urodzeń  w  obwodzie  Szkoły  Podstawowej  
w Bażanówce jest zdecydowanie mniej korzystna, co obrazuje poniższa tabela: 
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Dzieci  ur.  
w 2005 r.

Dzieci  ur.
 w 2006 r.

Dzieci  ur.
 w 2007 r.

Dzieci  ur.
 w 2008 r.

Dzieci  ur.
 w 2009 r.

Dzieci  ur.
 w 2010r. 

Dzieci  ur.
 w 2011r. 

rok  szkolny 
2011/2012

rok  szkolny  
2011/2012

rok szkolny  
2012/2013

rok  szkolny  
2013/2014

rok szkolny  
2014/2015

rok  szkolny  
2015/2016

rok  szkolny  
2016/2017

16 16 7 12 4 10 4

Warto zaznaczyć,  że Szkoła Podstawowa w Bażanówce nie posiada odpowiedniej  kadry. 
Szkole brakuje nauczyciela informatyki,  języka angielskiego,  techniki  a  obecnie ze względu na 
bardzo  długą  nieobecność  jednego  nauczyciela,  również  historii.  Ta  sytuacja  powoduje,  że 
nauczyciele innych szkół są  zatrudniani w Bażanówce na dodatkowe umowy, co niepotrzebnie 
generuje dodatkowe koszty.
W  przypadku  przekształcenia,  Szkoła  Podstawowa  w  Jaćmierzu  –  jako  szkoła  macierzysta 
zapewnia tą kadrę dla uczniów obu szkół. 
Niewielka  liczba  uczniów szkoły,  w tym oddziały liczące  nawet  po  5  –  8  uczniów,  generuje  
i będzie generować coraz większe koszty utrzymania szkoły w kontekście otrzymywanej niskiej 
subwencji. Ta niewielka liczebność klas powoduje, że zajęcia już od kilku lat są prowadzone w 
klasach łączonych.
W  2010r.  Gmina  na  roczne  utrzymanie  jednego  ucznia  w  SP  Bażanówka  przeznaczyła  
z  dochodów  własnych  kwotę  ok.  3 061,64  zł,  natomiast  w  2011r.  kwotę  ok.  2 000,00  zł.  
Planuje się, że w 2012r.  Gmina zmuszona będzie dołożyć do jednego ucznia w SP Bażanówce 
kwotę ok. 4 158,00 zł. 

Poniżej  przedstawiono  informację  o  liczebności  klas  IV-VI  w  Szkole  Podstawowej  
w Jaćmierzu łącznie z uczniami z Bażanówki:

Rok 
szkoln
y

2012/
2013

2013/
2014

2014/
2015

2015/
2016

2016/
2017

IV V VI IV V VI IV V VI IV V VI IV V VI
SP Jaćmierz  z  filią  0-
III  w  Bażanówce 
/uczniowie  IV-VI  
dowożone  do 
Jaćmierza/ 

21 16 18 25 21 16 17 25 21 50 17 25 16 50 17
2 oddz. 2 oddz. 

Z  powyższego  zestawienia  wynika,  że  uczniowie  z  obu  szkół  będą  tworzyć  
w  większości  po  jednym  oddziale,  z  wyjątkiem  klasy  IV  w  roku  szkolnym  2015/2016  
i  w latach następnych wyższe klasy /klasy będą tworzyć najliczniejsze roczniki  2005 i  2006/.  

Przekształcenie  Szkoły  Podstawowej  w  Bażanówce  daje  przede  wszystkim  wymierne 
oszczędności  ekonomiczne  związane  ze  zmniejszeniem  zatrudnienia  z  11,20  etatu  /wg 
sprawozdania SIO na dzień 30 września 2011r./ do 4,32, co daje kwotę oszczędności ok. 412 000,00 
zł w skali roku budżetowego. 
   Wobec  powyższego  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  
w Bażanówce jest uzasadnione.

-  UZASADNIENIE  do  projektu  uchwały  Rady  Gminy  Zarszyn  w  sprawie  zamiaru 
przekształcenia samodzielnej Szkoły Podstawowej w Nowosielcach poprzez likwidację 
w Szkołę Filialną w Nowosielcach podporządkowaną organizacyjnie Szkole Podstawowej 
w Długiem.
Uzasadnienie prawne:
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Zgodnie  z  art.  59  ust.  1  i  6  ustawy z  dnia  7  września  1991  r.  o  systemie  oświaty (  Dz.  U.  
z  2004 r.  Nr  256,  poz.  2572 z  późniejszymi  zmianami  )  przepisy dotyczące  likwidacji  szkoły 
publicznej zawarte w ust. 1-5 art. 59 stosuje się odpowiednio w przypadku przekształcenia szkoły.  
Zgodnie  z  powyższym  szkoła  publiczna  może  być  przekształcona  przez  organ   prowadzący  z 
końcem roku szkolnego, po zapewnieniu przez ten organ uczniom możliwości
kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu. Organ prowadzący zobowiązany 
jest  najpóźniej  na  6  miesięcy  przed  terminem  przekształcenia  zawiadomić  
o zamiarze przekształcenia szkoły: rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty.
Szkoła  może  zostać  przekształcona  po  zasięgnięciu  opinii  organu  sprawującego  nadzór 
pedagogiczny.
Ustawa  o  systemie  oświaty  nie  zawiera  definicji  przekształcenia,  to  niewątpliwie  stosując 
wykładnię  celowościową,  można  uznać,  że  z  przekształceniem  placówki,  o  którym  mowa  
w rat. 59 ust. 6 ustawy, mamy do czynienia wówczas gdy zaistniała taka zmiana organizacyjna, 
która doprowadziła do rozszerzenia, zawężenia lub wprowadzenia nowego zakresu edukacji danej 
placówki, przy eliminacji częściowej lub całkowitej dotychczasowego zakresu edukacji.

Uzasadnienie faktyczne:
Szkoła Podstawowa w Nowosielcach liczy 6 oddziałów i 1 oddział przedszkolny. Szkoła 

mieści się w dwóch budynkach. W pierwszym, większym budynku zajęcia są zorganizowane dla 
oddziałów III – VI. Natomiast w drugim, mniejszym budynku prowadzone są zajęcia dla oddziałów 
I-II, oddziału przedszkolnego oraz dla dzieci z Zespołu Wychowania Przedszkolnego działającego 
w ramach kontynuacji projektu pn.  „Wiejskie Ośrodki Rozwoju Dziecka w gminach Zarszyn i  
Olszanica”.Uczniowie Szkoły mają możliwość korzystania z sali gimnastycznej o pow. 25 m2

. 

Po przekształceniu Szkoły Podstawowej Nowosielcach w Filię 0-III, uczniowie klas IV - VI będą 
kontynuować  naukę  w  sąsiedniej  Szkole  Podstawowej  w  Długiem.  Gmina  zapewnia  uczniom 
bezpłatny  transport  i  opiekę  w  czasie  dowożenia  do  Szkoły  Podstawowej  
w Długiem. Istotnym jest, że dowóz uczniów prowadzony będzie na relatywnie krótkich trasach, co 
wpłynie  nie  tylko  na  stosunkowo  niskie  koszty  dowozu,  ale  przede  wszystkim  na  mniejsze 
uciążliwości z tym związane, niż miałoby miejsce w przypadku organizowania dowozów z innych 
szkół.Szkoła  w  Długiem  zapewni  uczniom  możliwość  korzystania  z  pełnowymiarowej  sali 
gimnastycznej o powierzchni 108 m2.
Dzięki zmianie organizacyjnej w Szkole Podstawowej w Nowosielcach, wszyscy uczniowie będą 
mogli  uczyć  się  w  jednym  budynku,  co  ograniczy  wydatki  budżetu  Gminy  związane  
z utrzymaniem dwóch budynków o kwotę ok. 13 000,00 zł rocznie.  

Warto zaznaczyć, że Szkoła w Nowosielcach nie jest w chwili obecnej najmniejszą szkołą w 
Gminie, jednak prognozy demograficzne nie są optymistyczne. W przeciągu następnych pięciu lat, 
liczba  uczniów  Szkoły  będzie  systematycznie  się  zmniejszać.  Z  liczby  92  uczniów  w  roku 
szkolnym  2012/2013  liczba  uczniów  spadnie  do  84  –  86  w  roku  szkolnym  2015/2016  
i 2016/2017. Zmniejszająca się liczba uczniów generuje i będzie generować coraz większe koszty 
utrzymania szkoły w kontekście otrzymywanej subwencji.
W  2010r.  Gmina  na  roczne  utrzymanie  jednego  ucznia  w  SP  Nowosielce  przeznaczyła  
z  dochodów  własnych  kwotę  ok.  1  700,00  zł,  natomiast  w  2011r.  już  kwotę  2 362,00  zł.  
W związku z niekorzystną tendencją demograficzną koszty te co roku będą większe. Przewiduje się, 
że  w 2012r.  Gmina  zmuszona  będzie  dołożyć  do  jednego ucznia  w SP Nowosielce  kwotę  ok. 
3 800,00 zł. 

Poniżej  przedstawiono  informację  o  prognozowanej  liczebności  klas  IV-VI  w  Szkole 
Podstawowej w Długiem łącznie z uczniami z Nowosielec:
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Rok 
szkol
ny

2012/
2013

2013/
2014

2014/
2015

2015/
2016

2016/
2017

SP Długie  z  filią 
0-III  w 
Nowosielcach

IV V VI IV V VI
I
V V

V
I IV V VI IV V VI

28 2
3 37 22 2

8 23 23 22 28 42 2
3 22 33 42 23

  2 
oddz.       2 

oddz.   2 
oddz. 

2 
oddz.  

Z  powyższego  zestawienia  wynika,  że  uczniowie  z  obu  szkół  będą  tworzyć  w  większości  po 
jednym oddziale,  z  wyjątkiem klasy VI w najbliższym roku szkolnym 2012/2013 oraz w roku 
2015/2016  –  klasy  IV  i  w  roku  szkolnym  2016/2017  –  klasy  IV  i  V.  Szkoła  Podstawowa  
w  Długiem  dysponuje  pięcioma  salami  lekcyjnymi,  w  tym  jedną  wystarczająco  dużą,  do 
pomieszczenia klasy 28-osobowej. W okresie, kiedy w Szkole będą funkcjonowały po dwa oddziały 
jednej klasy, zajęcia prawdopodobnie będą organizowane w systemie zmianowym.

Przekształcenie  Szkoły  Podstawowej  w  Nowosielcach  daje  przede  wszystkim wymierne 
oszczędności  ekonomiczne  związane  ze  zmniejszeniem  zatrudnienia  z  10,17  etatu  /wg 
sprawozdania SIO na dzień 30 września 2011r./ do 4,28, co łącznie daje kwotę oszczędności 
ok. 350 000,00 zł w skali roku budżetowego.

W  budynku  w  Długiem,  gdzie  w  chwili  obecnej  funkcjonuje  Szkoła  Podstawowa  
i  Gimnazjum,  planuje się  utworzyć  z  dniem 1  września  2012r.  Zespół  Szkół,  w skład  którego 
wejdzie  Gimnazjum  w  Długiem  i  Szkoła  Podstawowa  w  Długiem  z  filią  w  Nowosielcach.  
Dzięki temu rozwiązaniu nauczyciele dotychczas pracujący w tych trzech szkołach będą zatrudnieni 
w Zespole Szkół, u jednego pracodawcy, co daje dużo większe możliwości zarządzania kadrami. 
Zatrudnienie  staje  się  bardziej  elastyczne  i  dostosowane do bieżących  potrzeb.  Łącznie,  dzięki 
takiemu przekształceniu Gmina mogłaby zaoszczędzić rocznie ok.423 000,00 zł.  
Wobec  powyższego  podjęcie  uchwały  w  sprawie  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  
w Nowosielcach jest uzasadnione.

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec poinformował, że  w dniu 
8 lutego  br. odbyło się posiedzenie wszystkich stałych komisji Rady Gminy pod przewodnictwem 
Komisji  Polityki  Społecznej,  gdzie  szeroko  debatowano  nad  w/w  zagadnieniem.  Po 
przeprowadzonej  dyskusji  poddane  pod  głosowanie  w/w projekty  uchwał  członkowie  komisji  
w liczbie - 7 Radnych , przyjęli w sposób następujący:

-  0  -  głosów za  podjęciem uchwały  w sprawie  zamiaru  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  
w Bażanówce. - 2 głosami przeciw, 5 Radnych wstrzymało się od głosu. Zatem projekt uchwały nie 
został przyjęty przez członków Komisji Polityki Społecznej;

-  0  -  głosów za  podjęciem uchwały  w sprawie  zamiaru  przekształcenia  Szkoły  Podstawowej  
w Nowosielcach . - 3 głosami przeciw, 4 Radnych wstrzymało się od głosu. Zatem projekt uchwały 
nie został przyjęty przez członków Komisji Polityki Społecznej. 

- W dniu 10 lutego 2011 r. odbyło się  posiedzenie wszystkich stałych Komisji Rady Gminy 
z  udziałem  Zastępcy  Wójta  ,  Dyrektorów  Szkół  ,  w  którym  uczestniczyli  także  nauczyciele, 
członkowie Rad rodziców z Nowosielec i  Bażanówki. 
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-  W  trakcie  dalszej  wypowiedzi  Przewodniczący  Komisji  Pan  Wojciech  Niemiec  zadał  Pani 
Agnieszce  Jakiel  Inspektorowi  d/s  oświaty  w  Urzędzie  Gminy  kilka  pytań  dotyczących 
przedłożonych   w uzasadnieniu wyliczeń oszczędnościowych w  SP w Bażanówce, które zdaniem 
Przewodniczącego  Komisji  są  zawyżone.  Zaznaczył  także,  iż  podane  w  uzasadnieniu  między 
innymi  argumenty   ,   iż  SP w  Jaćmierzu   posiada  szerokie  przestronne  korytarze,  jest  mało 
znaczące, bowiem w każdej szkole są korytarze. Ponadto Radny nie zgadzał się z sugestią, iż SP 
w Bażanówce nie posiada odpowiedniej kadry nauczycielskiej. 

W dalszej dyskusji głos zabrali :
- Radny Stanisław Burczyk, który powiedział między innymi, że nie przewidywał,że w  gminie 
która coraz bardziej rozwija się,  wystąpi potrzeba głosowania nad  likwidacją  szkół. Radny dodał
iż zastanawiamy się nad tym jak zlikwidować szkoły aby uzyskać "nie wysokie oszczędności", 
które nie w pełni pokryją potrzeby finansowe  oświacie. Przedstawiane warianty przez p. Inspektor 
d/s oświaty były różne i   zmieniały się kwotowo i w etatach. Radny zaznaczył,  iż można się 
pomylić,   ale  tu  chodzi  o  nasze  dzieci  i  te  wyliczenia  powinny  być  rzetelne.  Zaznaczył,  iż 
wyliczenia te powinny być  przekazane przez ZEAS, gdzie znajdują się dokumenty źródłowe, a nie 
przez  insp. d/s oświaty,  która przedstawiła jedynie wyliczenia szacunkowe. Zdaniem Radnego- 
likwidacja dwóch szkół i utworzenie filii  jest  działaniem jedynie na jakiś okres czasu, a na obecną 
chwilę i tak nie rozwiąże problemów oświatowych. W toku dalszej wypowiedzi Radny zaznaczył,  
że w Nowosielcach mieszka 1301 osób, wieś ta jest na drugim miejscu w pod względem wysokości  
płaconego podatku gruntowego, jest w niej zarejestrowanych ponad 50 podmiotów gospodarczych. 
Niedopuszczalnym  wg.  Radnego  jest  nagłe  zabieranie  czegoś,  co  dobrze  w  tej  miejscowości 
funkcjonowało,  co  dobrze  tworzyło  kulturę  Nowosielec.  Do   tej  pory  Nowosielce  były 
"ambasadorem kultury" w kraju i zagranicą. Nagle ucina się to wszystko, dążąc do przekształcenia 
SP w Nowosielcach w Filię , którą później już jest bardzo łatwo zlikwidować. Radny dodał także, iż 
nagle może okazać się, że brakuje uczniów  w Gimnazjum w Długiem, bowiem  rodzice mogą 
dowozić dzieci z klas 4-6 do szkół poza gminą Zarszyn . Ponadto uczniowie ze SP w Nowosielcach 
nie pójdą  wcale do lepszych warunków nauczania w SP Długie. Na terenie Nowosielec  rozważano 
na  różne sposoby rozwiązanie  tej trudnej sytuacji oświatowej i zaproponowano powstanie Zespołu 
Szkół  w  Zarszynie  i  Długiem   bez  filii.  Zaznaczył  że   po  ponownym  przeliczeniu  wariantu 
oszczędnościowego  związanego  z  tworzeniem  szkół  filialnych  w  Nowosielcach  i  Bażanówce 
stwierdzono, że różnica w oszczędnościach wykazanych przez Panią Inspektor d/s oświaty zamyka 
się  kwotą  ponad   124  tys.  zł.  Zapytał,  czy  za  tę   kwotę   warto  jest   likwidować  Szkoły  
w Nowosielcach i Bażanówce po to, aby utworzyć filie 0-3. Poprzez te działania z gminy Zarszyn 
mogą odejść dzieci i młodzież "wieś będzie pomału umierać". Następnie Radny zadał pytanie: 
co będzie wówczas  kiedy młodzież odejdzie, być może  wówczas nie będzie naboru  zawodników 
do  klubów  sportowych , na członków ochotniczych  straży pożarnych czy do zespołu  pieśni  
i tańca. Następnie Radny dodał, że "inwestujemy w gminie i trzeba inwestować,ale najważniejszą 
inwestycją jest inwestycja w młodego człowieka". Jeżeli nie będziemy dokładać do tej inwestycji,  
to wówczas te wsie będą się wyludniały. Następnie dodał , iż słysząc wypowiedzi młodych ludzi 
zatroskanych o swoje dzieci nie dziwi go  fakt , że nie chcą, aby ich dzieci dowożono do innej 
szkoły, mając szkołę na miejscu. Radny zaproponował,aby jeszcze raz usiąść i wspólnie przemyśleć 
w jaki sposób sprawy oświaty na terenie gminy  rozwiązać, a na razie przyjąć i wyegzekwować 
zaproponowane  oszczędności  od  dyrektorów szkół.  Na zakończenie  Radny Burczyk  stwierdził,
że liczy na wyrozumiałość i rozsądek podczas głosowania i  postawił wniosek o odrzucenie  dwóch 
omawianych w/w projektów  uchwał.

- Radna Anna Szajna poparła wypowiedź Radnego Burczyka i równocześnie zaznaczyła,  iż chce, 
aby o wszystkie szkoły na terenie gminy troszczyć się jednakowo, w ten sposób, by one nadal 
pozostały  w  tych  samych  miejscowościach  i  o  takiej  samej  strukturze  organizacyjnej  jak   są 
obecnie. Nie chce aby uczniowie z klas 4-6  byli  dowożeni  do innych szkół do innego środowiska, 
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bo to jeszcze są za małe dzieci , gdzie mogą być wyśmiewane , napiętnowane. Zaapelowała do 
Radnych , aby odrzucić w/w projekty uchwał , aby nie przewozić dzieci z Nowosielec do SP 
w Długiem, gdzie  nie ma odpowiednich warunków do przejęcia tych dzieci.  Wnioskowała, aby 
nie podejmować jeszcze tych decyzji , ale jeszcze raz usiąść i dokładnie przeanalizować  reformy 
w oświacie. 

- Radny Krzysztof Bałut  podziękował Pani Agnieszce Jakiel za przygotowywane materiały 
i zaznaczył, że nie do końca zgadza się ze swoimi przedmówcami. Następnie  dodał, że będzie 
głosował zgodnie z własnym sumieniem, a nie ze względu na domniemane naciski z zewnątrz. 
Radny zaznaczył, że "posiadamy  przygotowane materiały, możemy  się kłócić i spierać, ale  to nie 
rozwiąże sytuacji oświatowej w gminie na przyszłość ". Radny wyraził  stanowisko, aby ta reforma
była przeprowadzona w całej gminie  " nie polegała tylko na zmianie szyldów" i nie dotyczyła tylko 
oświaty, ale i innych działów budżetu gminy. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał  treść pism  skierowanych przez 
Radę Rodziców przy  Szkole Podstawowej w Bażanówce i Radę Rodziców z Nowosielec, do Rady 
Gminy,  dotyczących  nieprzekształcania  Szkół  Podstawowych  w Bażanówce i  Nowosielcach  
na filie o strukturze klas 0-III.
Pisma w załączeniu do protokołu. 

- Pan Tadeusz Żuchowski - Sołtys Bażanówki odczytał  wnioski przyjęte na odbytym w dniu 
13  lutego  2012  r.  zebraniu  wiejskim  w  Bażanówce.  Treść  tych  wniosków  dotyczyła  planów 
reorganizacji  sieci  szkół   na  terenie  gminy  Zarszyn.  Ponadto  Sołtys  dodał,  iż  mieszkańcy 
Bażanówki w pełni solidaryzują się z mieszkańcami wsi Nowosielce. Ponadto Sołłys zaznaczył, 
iż  mieszkańcy  Bażanówki  absolutnie  nie  zgadzają  się  z  planowaną  reorganizacją  Szkoły 
Podstawowej , gdzie dzieci od klas 0-3 miałyby uczyć się w Bażanówce, następnie uczniowie klas 
4-6 przewożeni byliby do SP w  Jaćmierzu , zaś do Gimnazjum uczęszczaliby w Zarszyna. Dodał, 
iż taki cykl zmian  co trzy  lata   na pewno nie wpłynie korzystnie  na psychikę dzieci na ich dalszą 
naukę. Przykre jest również  to , że tylko te dwie szkoły zakwalifikowano do przekształcenia.
Sołtys  wyraził  obawę ,  że  w  niedalekiej  przyszłości  utworzone  filie  będą  najprawdopodobniej 
planowane do likwidacji,  do czego nie można dopuścić. Następnie Sołtys podkreślił,  jak trudno 
było  utworzyć  w Bażanówce  8  klasową szkołę  ,  a  teraz  po  tylu  latach  próbuje  się  ponownie 
przekształcić  ją   na  szkołę  trzy  klasową.  Poprosił   o  zrozumienie  tych  spraw  i  wnioskował  
o odrzucenie omawianych  projektów uchwał. 

-  Pan  Grzegorz  Michalski  -  mieszkaniec  Nowosielec  zaapelował  do  Radnych  o  rozważne 
podejmowanie  decyzji związanych  z przekształceniem szkół  podstawowych w Nowosielcach 
i Bażanówce. Pan Michalski stwierdził, iż  zdaje sobie sprawę z tego, że to czynniki ekonomiczne 
decydują o  planowanych przekształceniach. W związku z rozbieżnymi wyliczeniami w zakresie 
uzyskanych oszczędnościach  zaproponował , aby jeszcze raz dokonać rzetelnych wyliczeń.
Sugerował także, aby reformą objąć wszystkie szkoły na terenie gminy. Następnie Pan Michalski 
dodał, że "wszyscy zostaliśmy  wciągnięci w tę machinę" i myśli, że teraz warto dać  rodzicom 
szanse, aby w przyszłości -  jeżeli zajdzie konieczność - mogli przejąć  SP w Nowosielcach  pod 
stowarzyszenie. Ponadto rozmówca stwierdził, że w tej sytuacja cała ta debata rozpoczęła się zbyt 
późno, by mieszkańcy Nowosielec mogli zareagować. Na zakończenie Pan Michalski zaapelował 
do radnych , aby jeszcze  nie podejmować  decyzji o przekształceniu tych dwóch szkół,
aby  zachować  dotychczasową  strukturę  szkół,  wdrażając  oszczędności  zaproponowane  przez 
dyrektorów szkół z terenu gminy.

- Pani Agnieszka Cyptarska - przedstawicielka Rady Rodziców przy SP w Bażanówce  zaznaczyła, 
iż z początkiem debaty nad przekształceniem SP w Bażanówce była przeciwna łączeniu klas jako 
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metodzie pozyskania  oszczędności. Obecnie - po zapoznaniu się z tymi wyliczeniami i propozycją 
dowozu uczniów klas 4-6 do Szkoły Podstawowej w Jaćmierzu,   chce, aby wszyscy uczniowie 
nadal pozostali  w Szkole Podstawowej w Bażanówce, ucząc się nawet w klasach łączonych. 

-  Pani  Agnieszka  Jakiel-  Inspektor   d/s  oświaty   w  Urzędzie  Gminy odniosła  się  do  zapytań 
Przewodniczącego  Komisji  Polityki  Społecznej.  Wyjaśniła  w  jaki  sposób  przygotowywała 
wyliczenia w godzinach i etatach nauczycielskich celem  uzyskania wykazanych kwot oszczędności 
w oświacie. Stwierdziła jednocześnie , że są  to wyliczenia rzetelne  i można na nich pracować. 
Wyjaśniła  też,  dlaczego w uzasadnieniu do projektu uchwały znalazło się  stwierdzenie ,  że  SP 
Bażanówka  nie  posiada  odpowiedniej  kadry.  Na  zakończenie  wypowiedzi  Insp.  d/s  oświaty 
powiedziała, iż dzięki  proponowanemu dowozowi uczniów  z Bażanówki i Nowosielec do
Jaćmierza i Długiego  nie musieliby oni uczyć się w klasach łączonych,  a uczyliby  się  ze swoimi 
rówieśnikami w większych oddziałach klasowych.  

-  Pan  Piotr  Fil  -  przedstawiciel  Nowosielec  -  zadał  trudne  do  zinterpretowania  zapytanie  czy 
Inspektor d/s oświaty ma  odpowiednie przygotowanie do przedstawiania  propozycji łączenia klas, 
które  zostały  przedłożone  Radnym  celem  podjęcia  decyzji  podczas  głosowania.  Dodał,  że 
przygotowane  wyliczenia są rozbieżne i Radni nie wiedzą " za czym mają głosować". 

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odpowiedział,  że  sesja  Rady Gminy nie 
została zwołana po to, aby sprawdzać kompetencje Pani Inspektor oświaty, bowiem kompetencje 
w  tym  zakresie  należą  do  pracodawcy,  a  Radni  nie  zgłaszają  potrzeby  udzielania  wyjaśnień  
w zakresie przedstawionych wyliczeń  i skoro  nie podnoszą tego tematu, to go rozumieją.

- Pani Maria Konieczna - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bażanówce  wyjaśniła, skąd w Jej opinii  
powstały rozbieżności w  wyliczeniach podawanych przez p. Insp. d/s oświaty dotyczące łączenia 
klas, rozbieżne - wg. Pani Dyrektor z wyliczeniami  dyrektorów szkół. Ponadto dodała, 
iż podawane  przez p. Insp. d/s oświaty  i kilkakrotnie  zmienianie  wyliczenia  oszczędnościowe 
mogą  podważyć ich wiarygodność. Podała  też inne koszty utrzymania jednego ucznia w SP 
w Bażanówce. W dalszej wypowiedzi Pani Dyrektor powiedziała, że pomimo mozolnie i ciężko 
wykonanej  pracy, przy opartych na tych wyliczeniach danych nie można opierać się,  bo występują 
tu poważne rozbieżności, a przedłożone do projektu uchwały uzasadnienie można niemal w każdym 
punkcie  podważyć.  Pani  Dyrektor  zwróciła  uwagę,  że  przy  dowozie  dzieci  z  Bażanówki  do 
Jaćmierza  zachodzi  potrzeba  zapewnienia  im  opieki  oraz  dzieciom  przebywającymi  w  Szkole 
Podstawowej  w  Jaćmierzu  po  godzinach  lekcyjnych.  W  kontekście  przytoczonej  wypowiedzi 
Dyrektor SP w Jaćmierzu, która miała mieć miejsce na spotkaniu w ramach posiedzenia Komisji 
Polityki Społecznej z Radnymi gdzie powiedziała, że w przypadku likwidacji świetlicy w tej szkole, 
SP w Jaćmierzu nie będzie w stanie zapewnić opieki uczniom w całej  szkole..  Następnie  Pani 
Dyrektor zapytała, czy po każdej skończonej lekcji dzieci będą mieć zapewniony autobus -  bo wg. 
niej na pewno nie, a  ktoś musi dzieciom zapewnić opiekę. Następnie Pani Dyrektor dodała, że 
zaproponowany   wariant  oszczędnościowy  dyrektorów  obowiązuje  i  w  SP  Jaćmierzu  nie  ma 
przewidzianej świetlicy, a  widmo jej likwidacji "to jest  poważna sprawa wobec bezpieczeństwa 
uczniów". Na zakończenie Pani Dyrektor Konieczna dodała, że wykazane wyliczenia przez 
p. Inspektor d/s oświaty są znacznie zawyżone i sięgają kwoty ponad 412 tys zł, a według wyliczeń 
Dyrektora SP w Bażanówce mogą to być szacunkowe oszczędności  w kwocie 200 tys zł. Zapytała 
czy  warto  dla  tych  200 tys  zł  rocznie  narażać  dzieci  na  dowożenie,  na  zmianę   środowiska  . 
Następnie  Pani  Dyrektor  Konieczna  zaapelowała  o  mądrość  w  podejmowaniu  decyzji,  bo  jak 
zaznaczyła "tu chodzi o dobro dzieci". 

- Pani Beata Nowak  - Dyrektor SP w Jaćmierzu  w swojej wypowiedzi odniosła się do wypowiedzi 
Dyrektor SP w Bażanówce ripostując , iż wprawdzie  na posiedzeniu Komisji w dniu 10 lutego
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2012  r.  powiedziała,  iż   połowa  etatu   w  świetlicy  SP  w  Jaćmierzu  w  ramach  programu 
oszczędnościowego dyrektora  przewidziana jest wprawdzie do likwidacji, ale ona nie powiedziała, 
że  w  związku  z  tym  uczniowie  w  tej  szkole  nie  będą  mieć  zapewnionej  opieki.   Dodała  iż 
wypowiedź Pani Dyrektor Koniecznej jest dla niej bolesną uwagą, z której  wynikało, że nie potrafi 
zapewnić  uczniom  fachowej  opieki  w  szkole.  Następnie  wyjaśniła,  na  jakich  zasadach  -  po 
przeprowadzonej  reorganizacji  -  od 2012 r.  istniejąca w szkole od 40 lat  świetlica będzie dalej 
działać w celu zapewnienia prawidłowej opieki dla uczniów pobierających naukę w tej szkole. 

- Pani Maria Konieczna Dyrektor SP w Bażanówce  odpowiedziała Pani Dyrektor Nowak, że nie 
miała zamiaru nikogo obrażać, a tym bardziej podważać autorytetu działania Dyrektora  Szkoły 
Podstawowej w Jaćmierzu. Pani Dyrektor Konieczna zaznaczyła, że swoje przemyślenia podała na
podstawie przewidywanych reform i na podstawie wypowiedzi dyr. Nowak na spotkaniu z Radnymi 
w dniu 10 lutego 2012 r. która wg. niej   powiedziała, że "w ramach oszczędności świetlica idzie do  
likwidacji",  i  wcale nie miała  na myśli tego, że Szkoła Podstawowa w Jaćmierzu nie zapewni 
bezpieczeństwa uczniom, ale chodziło jej o rozwiązania organizacyjne w tej szkole. Jeszcze raz 
zaznaczyła , że nie miała zamiaru nikogo obrazić, bo wie, że  Pani Dyrektor SP w Jaćmierzu jest  
osobą kompetentną. 

-  Radny  Adam  Malik  zapytał   Panią  Insp.  d/s  oświaty  w  kwestii  wyliczenia  wynagrodzenia 
przypadającego  na  1  etat  nauczyciela  na  kwotę   60  tys  zł.  Zaznaczył,  że  w  przedstawionym 
sprawozdaniu zbiorczym z wysokości średnich wynagrodzeń  nauczycieli kwota ta wychodzi 
o 1500 zł mniej. Radny poprosił także o podanie liczby dyplomowanych nauczycieli zatrudnionych 
w Bażanówce i w Nowosielcach.

- Pani Agnieszka Jakiel -  Insp. d/s oświaty poinformowała,  że podana kwota 60 tys zł wyliczona 
na 1 etat nauczyciela była  uzgadniania z ZEAS i Skarbnikiem Gminy. Jest to uśredniona kwota 
brutto  przypadająca  na  zabezpieczenie  wynagrodzeń  w  budżecie  gminy,  obejmująca  wszystkie 
koszty ponoszone przez pracodawcę, w tym m.in. składki ZUS opłacane przez zatrudniającego.

-  Dyrektor Maria Konieczna  wyjaśniła, że w Szkole Podstawowej w Bażanówce  jedynie 
2 nauczycieli osiągnęło wynagrodzenie w kwocie 60 tys zł rocznie.

-  Pani Marta  Lewicka -  nauczyciel  w Szkole Podstawowej w Bażanówce wypowiadając się  na 
temat planowanej reorganizacji sieci szkół  w Bażanówce i Nowosielcach zaapelowała do Radnych 
o rozważne głosowanie nad reorganizacją tych dwóch placówek oświatowych na terenie gminy.  
Poprosiła, aby jeszcze nie podejmować decyzji o przekształceniu tych szkół, bowiem łatwo
jest coś zlikwidować , a później trudniej  odzyskać. Podała przykład zlikwidowanego przedszkola 
w Bażanówce. Pani Lewicka zaznaczyła, że wprawdzie ekonomia jest nieubłagana, ale osobiście 
uważa, że najważniejszy jest człowiek i jego edukacja. Jednocześnie stwierdziła, że obecna sytuacja 
w kraju jest jawnym atakiem na edukację w Polsce. Poprosiła Radnych "aby mając w ręku władzę 
nie przykładali do tego ręki- jako Polacy,  bowiem w XXI wieku powinniśmy ułatwiać dzieciom 
dostęp do nauki, a nie go utrudniać". W dalszej wypowiedzi Pani Lewicka dodała,że dzieci  mają 
prawo  korzystać  z  edukacji   podstawowej  w  klasach  0-6  w  swoim   miejscu  zamieszkania. 
"Inwestycje  na  terenie  gminy  też  są  ważne,  ale  one  mogą  poczekać,  a   prawidłowy  
i  wszechstronny  rozwój  dziecka   niestety  nie,  bo  to  jest  człowiek".  Poprosiła  o  poszukanie 
oszczędności na terenie gminy, nie tylko w resorcie oświaty. Następnie zaznaczyła, że szkoły to 
jedyny  ośrodek  kultury  na  wsi   i  dobrodziejstwo  dla  całej  lokalnej  społeczności  i  każda 
miejscowość powinna taką placówkę posiadać.

- Radny Piotr Tutak zabierając głos w dyskusji zaznaczył, że  reformę i merytoryczną i  dyskusję 
nad oświatą w gminie zaczęto zbyt późno. Radny  chce, aby na razie poprzestać na oszczędnościach 
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wykazanych jako możliwe do wdrożenia przez  dyrektorów  szkół, a następnie usiąść  kolejny raz 
i próbować poszukać oszczędności w innych jeszcze działach  budżetu. Znając już teraz dokładniej 
całą sytuację, można będzie  łatwiej podejmować tego typu decyzje. 

- Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny 
zamknął dyskusję nad projektami uchwał w sprawie zamiaru przekształcenia szkół podstawowych 
w Bażanówce i w Nowosielcach. 

-  Przewodniczący Rady Pan Janusz Konieczny poddał  w pierwszej  kolejności  pod głosowanie:
- projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Bażanówce. 
W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało- 0 Radnych, 
przeciw - 10 Radnych , wstrzymało się od głosu - 4 Radnych. 
W wyniku głosowania nie podjęto przedmiotowej uchwały;

-  projekt uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Nowosielcach.
W głosowaniu udział brało 14 Radnych. Za podjęciem uchwały głosowało- 0 Radnych, 
przeciw - 10 Radnych , wstrzymało się od głosu - 4 Radnych. 
W wyniku głosowania  nie podjęto przedmiotowej uchwały.

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny ogłosił 15 minutową przerwę w obradach 
sesji.

Ad. 10-14.  Po wznowieniu obrad Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad pięcioma 
tematycznie powiązanymi projektami uchwał w sprawie :

-zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej 
  w Bażanówce,
 - zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej 
   w Jaćmierzu,
- zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej 
  w Nowosielcach,
- zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej 
  w Odrzechowej, 
- zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego przy Szkole Podstawowej w Zarszynie.

-  Wraz  z  projektami  uchwał  Radni  otrzymali  uzasadnienie  informujące,  iż  zgodnie  z  ustawą
z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (Dz.U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 z późn. zm.)  
przepisy dotyczące likwidacji szkoły publicznej zawarte w ust. 1-5 art. 59 stosuje się odpowiednio 
w przypadku likwidacji publicznych przedszkoli, w tym innych form wychowania przedszkolnego. 
Zgodnie z powyższym  publiczna inna forma wychowania przedszkolnego może być zlikwidowana 
przez organ  prowadzący z końcem roku szkolnego. Organ prowadzący zobowiązany jest najpóźniej 
na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji publicznej innej formy 
wychowania przedszkolnego: rodziców uczniów, właściwego kuratora oświaty.
Publiczna  inna  forma wychowania  przedszkolnego  może  zostać  przekształcona po zasięgnięciu 
opinii organu sprawującego nadzór pedagogiczny.
Uzasadnienie faktyczne:

W dniu 28 grudnia 2011r. Rada Gminy Zarszyn podjęła 5 uchwał w sprawie utworzenia  
z dniem 2 stycznia 2012r. Zespołów Wychowania Przedszkolnego przy Szkołach Podstawowych  
w  Bażanówce,  w  Jaćmierzu,  w  Nowosielcach,  w  Odrzechowej  i  w  Zarszynie.  Utworzenie 
publicznych Zespołów Wychowania Przedszkolnego wynikało z  założeń projektu pn.  „Wiejskie 
Ośrodki Rozwoju Dziecka w Gminach Zarszyn i Olszanica”, który przewidywał kontynuację 
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nowopowstałych Punktów Przedszkolnych przez Gminę Zarszyn. Ze względu na fakt,  że ani w 
projekcie ani w umowie partnerskiej zawartej pomiędzy Gminą Zarszyn a Fundacją Elementarz, 
jako projektodawcą nie zostały określone ramy czasowe, do kiedy Punkty powinny funkcjonować 
w ramach kontynuacji projektu, ich funkcjonowanie do dnia 31 sierpnia 2012r. spełnia w/w wymóg. 

W budżecie Gminy na 2012 r. udało się zabezpieczyć środki na funkcjonowanie Zespołów 
tylko do końca roku szkolnego 2011/2012. Mając jednak na uwadze fakt, że Zespoły Wychowania 
Przedszkolnego cieszą się dużym zainteresowaniem rodziców i dzieci, Gmina prowadzi pierwsze 
rozmowy z Fundacją Elementarz, a także z lokalnymi organizacjami pozarządowymi w sprawie 
aplikowania o środki europejskie z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki z przeznaczeniem na 
prowadzenie bezpłatnych przedszkoli. Warto również zaznaczyć, że część z dzieci uczęszczających 
do  Zespołów  będzie  miała  możliwość  kontynuowania  wychowania  przedszkolnego  
w niepublicznym przedszkolu, które ma powstać od 1 września 2012 r. w Posadzie  Zarszyńskiej
Zważając  na  powyższe  jak  też  uwzględniając  trudności  finansowe  Gminy,  podjęcie  uchwały  
w  sprawie  likwidacji  publicznych  Zespołów  Wychowania  Przedszkolnego  przy  szkołach 
podstawowych w Gminie Zarszyn jest zasadne. 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił, że w/w projekty 
uchwał  były  przedmiotem  analizy  na  posiedzeniu  Komisji  w  dniu  8  lutego  2012  r.  i  zostały 
pozytywie zaopiniowane. 

Innych głosów w dyskusji nie zabierano.

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał w pierwszej kolejności pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie :
-zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej 
w Bażanówce. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało 
12 Radnych, 2 "przeciw". Uchwała stanowi załącznik do protokołu;

- zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej 
w Jaćmierzu. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało -
10 Radnych,   -  3   "przeciw",  -  1  Radny wstrzymał  się  od głosu.  Uchwała  stanowi  załącznik  
do protokołu;

-zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej 
w Nowosielcach. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało -
11 Radnych,  -  2 "przeciw", - 1 Radny wstrzymał się od głosu.   Uchwała stanowi załącznik  
do protokołu;

-zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej 
w Odrzechowej. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało -
11 Radnych,  - 3 "przeciw". Uchwała stanowi załącznik do protokołu;

-zamiaru likwidacji Zespołu Wychowania Przedszkolnego  przy Szkole Podstawowej 
w Zarszynie. Uchwała podjęta została większością głosów. Za jej podjęciem głosowało -
8 Radnych, -5 "przeciw", - 1 Radny wstrzymał  się od głosu. Uchwała stanowi załącznik 
do protokołu.

Ad.  15.   Kolejny  punkt  porządku  obrad  dotyczył  podjęcia  uchwały  w  sprawie  nawiązania 
współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji.

Wraz z projektem uchwały Radni otrzymali uzasadnienie potrzeby jej przyjęcia, z którego wynika , 
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iż uchwała o współpracy zagranicznej  z miejscowością  Fulianka na Słowacji  przyczyni się do 
poszerzenia  istniejącej  współpracy  transgranicznej  oraz  rozwoju  Gminy  Zarszyn  w  różnych 
dziedzinach życia społecznego. Miejscowość Fulianka położona jest w powiecie preszowskim,
w odległości 12 km od miasta Preszowa. Jest to niewielka miejscowość, która liczy 
400 mieszkańców, posiada klub sportowy i Ochotniczą Straż Pożarną, ma również bogatą historię 
i  liczne atrakcje  turystyczne.  Starosta  miejscowości  Fulianka wystąpił  z  propozycją nawiązania 
współpracy  z  Gminą  Zarszyn  oraz  składania  wspólnych   wniosków  o  dofinansowanie  zadań 
mających na  celu   na rozwój  obszarów transgranicznych korzystnej  dla  obu stron.  Poszerzenie 
współpracy trangranicznej pozwoli zwiększyć aktywność mieszkańców Gminy Zarszyn 
i  miejscowości  Fulianka.  Ponadto  w  Gminie  Zarszyn  są  miejscowości,  które  chcą  nawiązać 
współpracę z partnerami słowackimi. Mając na uwadze powyższe, niezbędne jest podjecie uchwały 
w sprawie współpracy partnerskiej. 

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Pan Wojciech Niemiec oznajmił , że na posiedzeniu 
Komisji w dniu 8 lutego 2012 r. przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

-  Radny  Janusz  Dębski  zapytał  Wójta,  czy  podjęcie  uchwały  o  nawiązaniu   współpracy  
z miejscowością Fulianka na Słowacji jest już związane ze składaniem konkretnego wniosku do 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, celem pozyskania środków pozabudżetowych. 

- Wójt Pan Andrzej Betlej odpowiedział,że jest to działanie docelowe i  podejmowane na prośbę 
Pana Starosty miejscowości Fulianka.  Jeżeli pojawi się  możliwość składania wniosku na realizację 
konkretnego zadania, będzie to wspólnie składany wniosek. Ponadto Wójt poinformował, że jest to 
już 20 miejscowość na Słowacji, z którą Gmina Zarszyn będzie mieć  podpisaną umowę 
o partnerskiej współpracy ,o ile Rada podejmie uchwałę.

Innych głosów  w dyskusji nie zabierano.
- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie nawiązania współpracy ze społecznościami lokalnymi Słowacji. Uchwała podjęta została 
jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 14 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16. W punkcie wolne wnioski i zapytania głos zabrali ; 

-  Radna  Krystyna  Trygar  zapytała,  czy   wiadomym   już  jest  rozstrzygniecie  o  przydzieleniu 
środków pozwalających na rozpoczęcie budowy  że  przy Szkole Podstawowej i Gimnazjum 
w Długiem  boiska sportowego "Orlik".

-  Radny Stanisław Burczyk  zapytał,    jakie  są  warunki   wypowiedzenia   Dyrektorowi  Szkoły 
Podstawowej  w  Nowosielcach  umowy  na  użytkowanie  mieszkania  w  budynku   tej  szkoły. 
Zaznaczył, że potrzeba zwolnienia mieszkania podyktowana jest planowanym przez społeczność 
Nowosielce powołaniem stowarzyszenia, które uruchomiłoby przedszkole niepubliczne. 

- Radna Alfreda Gierad wnioskowała, by w Statutach Sołeckich uregulować fakt postępowania 
w przypadku  gdy osoba sprawująca funkcję sołtysa wsi rezygnuje z niej, a następnie  z uwagi na 
brak chętnych do pełnienia tej funkcji są problemy z wyborem nowego sołtysa.. Podała przykład 
Odrzechowej, gdzie Sołtys Józefczyk zrezygnował z pełnienia funkcji i długo na zebraniu wiejskim 
nikt z mieszkańców nie chciał jej  przyjąć.

- Radny Janusz Dębski zapytał Wójta o dalszy program oszczędnościowy w oświacie w sytuacji, 
w której  Rada Gminy nie wyraziła zgody na przekształcenie szkół podstawowych  w Bażanówce 
i Nowosielcach na szkoły filialne o strukturze organizacyjnej  0- 3.
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- Radny Adam Malik zapytał, czy aktualnymi pozostają plany budowy  przy Szkole Podstawowej 
w Jaćmierzu miasteczka ruchu drogowego. 

Ad. 17. Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej;

-  Radnej  Krystynie  Trygar  -  mówiąc,  że  w  dniu  30  stycznia  2012  r.  Sejmik  Województwa 
Podkarpackiego  zatwierdził  listę  gmin  dofinansowywanych  z  tytułu  zamiaru  budowy  boiska 
sportowego  typu  "Orlik". Na tej liście znalazła się  budowa  boiska w Długiem;

- Radnemu Stanisławowi Burczykowi Wójt Gminy odpowiedział, że w odniesieniu do problemu 
opuszczenia  mieszkania przez Panią Dyrektor w Szkole Podstawowej w Nowosielcach najlepszym
 rozwiązaniem  byłoby,  aby  sama  lokatorka  mieszkania  dobrowolnie  zechciała  z  niego 
zrezygnować ,  przenosząc się do własnego budynku mieszkalnego. Ponadto Wójt powiedział, 
iż  dla  jednoznacznego  zajęcia  stanowiska  w tej  sprawie  musi  jeszcze  zaznajomić  się  z  treścią 
zawartej kilkanaście lat temu umowy dotyczącej użytkowania mieszkania służbowego;

- Radnej  Alfredzie Gierad Wójt Gminy odpowiedział,  że potwierdza fakt wystąpienia kłopotów 
związanych z wyborem sołtysa wsi Odrzechowa, gdzie na zebraniu wiejskim na zgłaszanych około
30 kandydatów żaden z mieszkańców tej miejscowości nie chciał tej funkcji przyjąć. Przy tej okazji 
podziękował Panu Józefowi Koconiowi , który z woli mieszkańców  zgodził się zostać sołtysem. 
Wójt Gminy stwierdził,że nad wnioskiem zgłaszanym przez Radną Gierad trzeba będzie zastanowić 
się celem przyszłościowego rozwiązania mogących  powtórzyć  się problemów tego typu. 

- Radnemu Januszowi Dębskiemu Wójt odpowiedział, że skoro upadły propozycje przekształcenia 
Szkoły Podstawowej w Bażanówce i w Nowosielcach na szkoły filialne o strukturze organizacyjnej 
I  -  III   będą  musiały  być  podejmowane  dalsze  działania  w  kierunku   poszukiwania   innych 
rozwiązań. Następnie Wójt zaznaczył, że dyrektorzy szkół na spotkaniu odbytym w grudniu 2011 r. 
zobowiązali  się  do  wprowadzenia   oszczędności  we  własnych  jednostkach  oświatowych. 
Rozwiązania oszczędnościowe powinni wykazać w arkuszach organizacyjnych szkół , które będą 
zatwierdzane  w  miesiącu  kwietniu  br.,  do  realizacji  w  roku  szkolnym  2013/2013.  Kwota 
zaproponowanych  przez  dyrektorów  szkół  oszczędności  nie  pokryje  w  pełni  zapotrzebowania 
finansowego  w  tym  dziale  budżetu.  W  związku  z  tym  zaproponowane  zostanie   także 
"wyprowadzenie"  ze szkół sprzątania do realizacji przez podmioty zewnętrzne, likwidacja etatów 
opiekunów  świetlic,  utworzenie zespołów szkół podstawowych i Gimnazjów  w Zarszynie 
i w Długiem. Następnie Wójt dodał, że wynikające z  w/w planowanych   oszczędności nie pokryją 
w  całości  potrzeb  w  zakresie  finansowania  oświaty  .  W  budżecie  na  oświatę  pomimo  tych 
oszczędności w roku 2012 zabraknie  jeszcze ok. 1 200 tys zł. 

- Radnemu Adamowi Malikowi Wójt wyjaśnił, że sprawa budowy miasteczka ruchu drogowego jest 
w  toku  uzgodnień  pomiędzy  Urzędem  Wojewódzkim  w  Rzeszowie  ,  a   Ministerstwem 
Administracji i Cyfryzacji w Warszawie.

Ad. 18.  Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podziękował 
wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program sesji został w pełni  
zrealizowany. Ogłosił siedemnastą  sesję Rady Gminy Zarszyn w bieżącej kadencji 2010-2014  
za zamkniętą. 
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